
Protokół z zebrania sprawozdawczego 
Sekcji Speleologicznej Polskiego Towarzystwa Przyrodników im. M. Kopernika 

Wojcieszów, 24. 10. 2003r.  
 
 
Porządek zebrania: 
1. Wybór przewodniczącego i sekretarza zebrania 
2. Sprawozdanie z działalności Zarządu 
3. Dyskusja nad sprawozdaniem 
4. Organizacja następnego Sympozjum 
5. Wolne wnioski 
 
ad. 1. Zebranie otworzył i powitał jego uczestników Przewodniczący Sekcji prof. J. Głazek. 
Przewodniczącym zebrania został wybrany jednogłośnie dr J. Urban, a sekretarzem – E. 
Dumnicka. 
 
ad. 2. Przewodniczący Sekcji przypomniał, Ŝe w okresie sprawozdawczym (październik 2002 
– październik 2003) odbyło się 36. Sympozjum Sekcji Speleologicznej w Pińczowie (Niecka 
Nidziańska) zorganizowane przez dr J. Urbana i A. Kaszę. 

Prof. J. Głazek po raz kolejny poruszył sprawę funduszu Nagrody im M. Markowicz – 
Łohinowicz i przypomniał, Ŝe kwota zdeponowana w banku przez fundatorkę nagrody 
zdewaluowała się tak, Ŝe nie ma z czego wypłacać nagród. Są jeszcze medale i 
Przewodniczący Sekcji zaproponował, by młodym, wyróŜniającym się badaczom przyznawać 
tylko medal.  

 
ad. 3. Rozpoczynając dyskusję nad sprawozdaniem mgr Regina Kardaś przypomniała, Ŝe 
spuścizna po dr Marii Markowicz – Łohinowicz znajduje się w Muzeum Ziemi w Warszawie 
i podziękowała za przekazanie jednego medalu do Muzeum. 
 Dr G. Barczyk zaproponował przeniesienie lokaty funduszu do innego banku, dającego 
wyŜsze oprocentowanie. 
 Dr M. Gradziński wyjaśnił, Ŝe kwota ta jest zbyt mała aby móc wypłacać z procentów 
jakiekolwiek nagrody. 
 Prof. J. Głazek zaproponował, by przeznaczyć pieniądze na dorobienie medali i w ten 
sposób utrzymać istnienie nagrody im. dr Marii Markowicz – Łohinowicz. 

Mgr R. Kardaś zauwaŜyła, Ŝe decyzja podjęta przez Sekcję w tak istotnej sprawie jak 
likwidacja lokaty moŜe nie być waŜna, niemniej naleŜy ją podjąć i przeprowadzić głosowanie. 
Jego wyniki będą podstawą działania Zarządu w tej sprawie.  
 Głosowaniu poddano wniosek dr M. Gradzińskiego następującej treści: medale będą 
przyznawane z istniejącego zapasu, a po jego wyczerpaniu pieniądze z lokaty zostaną 
przeznaczone na wybicie kolejnych medali.  
Zebrani (w głosowaniu jawnym, 1 głos wstrzymujący) przyjęli przedstawiony wniosek. 
 Prof. J. Głazek zaapelował do uczestników Sympozjum o zapisywanie się do 
Towarzystwa (deklaracje u dr M. Gradzińskiego) i regularne opłacanie składek.  
Zebrani (w głosowaniu jawnym) jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie. 
 
ad. 4. Prof. J. Głazek poinformował zebranych o zgłoszonych propozycjach organizacji 
następnych spotkań: Niecka Bytomska (odpowiedzialny za organizację dr G. Kłys nie mógł 
przyjechać na Sympozjum), Tatry i Góry Stołowe (zgłoszenie dr W. Rogali w imieniu Haliny 
Zyzańskiej). 



Dr M. Gradziński przypomniał, Ŝe nie było jeszcze sympozjum w okolicach Gdańska 
(jaskinia Mechowa) i zaproponował zorganizowanie któregoś z następnych na tym terenie. 

Decyzje w sprawie miejsca organizacji 38. Sympozjum podejmie Zarząd po 
zapoznaniu się z proponowaną tematyką, a organizator zostanie dokooptowany do Zarządu.  
Zebrani jednogłośnie przyjęli takie rozwiązanie. 
 
ad. 5. Sekretarz Sekcji dr M Gradziński poinformował zebranych, Ŝe moŜna u niego zapłacić 
zaległe składki. 
 Dr W. Rogala zaproponował załatwienie dla „Materiałów” sympozjalnych numeru 
ISBN lub ISSN, co podniosłoby ich rangę. 

Dr M. Gradziński wyjaśnił, Ŝe niektóre streszczenia są dosyłane w ostatniej chwili, co 
utrudnia wydanie zeszytu, ale moŜna się postarać o numer ISBN na przyszły rok. 
 Prof. J. Głazek oznajmił, Ŝe „Materiały” są głównie miarą aktywności członków Sekcji 
i w takiej czy innej formie powinni być wydawane. 
 Przewodniczący zebrania podziękował wszystkim za udział i zakończył zebranie.  
 
      Sekretarz Zebrania  

ElŜbieta Dumnicka  

     dr hab. ElŜbieta Dumnicka  


